
 پروژه هاى عمرانى شاخص شهر دارى وحیدیه مورد بهره بردارى قرار گرفت
با حضور مدیر کل امور روستایى وشوراهاى استاندارى تهران

همزمان با آغاز هفته دولــت وبا حضور مدیر کل 
امور روســتایى وشوراهاى اســتاندارى تهران، 
نماینده حوزه مشــق در مجلس شوراى اسلامی، 
فرماندار شهرستان شهریار وجمعى از مسئولان 
شهرى وشهرستانى چندین پروژه عمرانی شاخص 
شهردارى وحیدیه مورد بهره بردارى قرار گرفت.

  
خانــه فرهنــگ شــهید آوینــى روســتاى بکه با 
صرف اعتبــارى بالغ بــر 11میلیارد ریــال، زمین 
ورزش چمــن مصنوعى روســتاى اصیــل آباد در 
زمینــى بــه مســاحت1500متر مربع بــا صرف 
اعتبار70میلیــاردى، ســاختمان چنــد منظــوره 
دهیارى وشوراى اسلامى روستاى رنگرز، ساختمان 
فضاى ســبز شــهر وحیدیه از جملــه پروژه هایی 
بود که شــهردارى وحیدیه به ســکاندارى سلامت 
بخش همزمان با روز نخســتین هفتــه دولت و در 
راســتاى خدمت رســانى صادقانه آنهــا را تقدیم 
 روستاییان و مردم شهید پرور شــهر وحیدیه نمود .
مدیر کل  امور روستایى و شوراهاى استاندارى تهران 
در حاشیه مراســم ضمن تبریک هفته دولت خاطر 
نشــان کرد: روســتاییان از منزلت و جایگاه بالایى 
 برخوردار هســتند و نگاه ویژه مســولان به این قشر 
زحمت کش وآسیب پذیر امرى ضروریست هر چند که 
امروز شاهد افتتاح پروژه هایى کار آمد در شهرستان 
شهریار بودیم که تمامى مسئولان شهرستان با تمام 

توان آماده کردند که جاى بسى قدردانیست.
پروندوار درادامه به شرایط اقتصادى حاکم بر  جامعه 
اشاره کرده و افزود: آنچه در این میان حائز اهمیت است 

داشتن برنامه اى مناسب جهت مقابله با این فشارها 
 وجلوگیرى از ایجاد یأس و ناامیدى در میان مردم است
کــه قطــع بــه یقیــن افتتــاح پروژه هایــى که 
مــورد نیاز مــردم علــى الخصــوص روســتاییان 
 بــه عنــوان قشــر آســیب پذیر جامعــه باشــد 
مى توانــد شــرایط وضعیــت معیشــتى را بهبود 
 بخشــد و شــادابى و نشــاط را بــه ارمغــان آورد.
وى گفت: درســال جارى از محل اعتبــارات ارزش 
افزوده در مجموع اســتان تهران بالــغ بر 160پروژه 

در حوزه روســتایى بــا اعتبار 132میلیــارد تومان 
برنامه ریزى شــده که این نشــان از اوج نگاه دولت 
 بــه روســتاها و محرومیــت زدایــى از آنهــا دارد.
شــهردار وحیدیه نیز طى گفتگویى بــا خبرنگاران 
اظهار داشت: ارائه خدمات به شهروندان وظیفه ذاتى 
شهردارى است و در طى چندین سال گذشته تلاش 
کردیم تا در سایه تعامل، همدلى و همکارى اعضاى 

شوراى اسلامى پروژه هاى مورد نیاز در تمامى مناطق 
اجرا کنیم. 

سلامت بخش با بیان این مطلب که توجه به کیفیت  
 پروژه ها جزو اولویت هاى ماســت خاطر نشان کرد:
بر خود مى بالیم که توانســته ایم با خدمت رســانى 
صادقانه وافتتاح پروژه هایــى همچون زمین ورزش 
چمن مصنوعى وخانــه فرهنگ شــهید آوینى که 
از جملــه نیازهــا و مطالبــات جوانــان در حوزه 
ورزش وفرهنگ بوده گام موثرى در ایجاد نشــاط 

 وشــادابى و افزایش روحیه ورزشى برداشته باشیم.
وى درخصــوص اعتبــارات لازم جهــت احداث 
پروژه هاى مذکور گفت: درســت اســت که بخشى 
از هزینه هاى انجام شــده از محــل اعتبارات ارزش 
افزوده تامین شده است اما این بدان معنا نیست که 
ما برنامه هایمان را به آن بســنده کنیم و دیگر هیچ 

تلاشى براى ایجاد درآمد  ننماییم.
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 رونمايي از سامانه شفافيت 

و انباره داده ها و اطلاعات بانكي
س�امانه ش�فافيت و انب�اره داده ها و اطلاع�ات بانكي )ش�اداب( 
در جلس�ه دي�روز هيئ�ت عامل بان�ك مرك�زي رونمايي ش�د. 
به گزارش بانك مركزي، س��امانه »ش��اداب« در جلس��ه روزگذشته 
هيئت عامل بانك مركزي رونمايي شد. در اين سامانه، فرايند دريافت 
و پردازش داده ها و اطلاع��ات بانك ها در بانك مرك��زي در فرايندي 
نظام مند صورت گرفته است و نظارت الكترونيكي بر عمليات بانك ها 

را محقق مي سازد. 
در اين جلس��ه عبدالناصر همتي، رئيس كل بانك مركزي با تشكر از 
اقدامات صورت گرفته در حوزه فناوري اطلاعات و اطلاعات بانكي، بر 
عملياتي كردن كامل اين سامانه و نظارت دقيق بر عملكرد بانك ها در 
اين خصوص تأكيد كرد و راهبرد بانك مركزي را نظام مندكردن نظارت 

و تكيه بر داده هاي صحيح عنوان كرد. 
تمامي بانك ها و مؤسس��ات اعتباري مكلفند مطابق با ضوابط اعلامي 
بانك مركزي، انب��اره داده زير كليد بانك مرك��زي را ايجاد كرده و به 

سامانه »شاداب« به صورت برخط متصل كنند. 
    لزوم برخورد جدي با موارد تخطي از قوانين

رئيس كل بانك مركزي، از مديران و كاركنان معاونت نظارت اين بانك 
خواست كه براي داشتن بانك هايي سالم، قانونمند، با استحكام مالي 

مناسب، تلاش و اهتمام خود را مضاعف كنند.
همتي در ديدار با مديران حوزه معاونت نظارت اين بانك با تشكر 
از اقدامات اين حوزه و با تأكيد بر ضرورت تقويت و ارتقاي نظارت 
بر عملكرد شبكه بانكي كشور، بر لزوم افزايش حساسيت و دقت 
در بررسي صلاحيت حرفه اي مديران بانك ها تأكيد كرد و افزود: 
با توجه به نقش و مختصات ويژه بانك ها صرفاً بايد افرادي كه از 
صلاحيت هاي فردي و حرفه اي مكف��ي برخوردارند، در بانك ها 
مس��ئوليت يابند و هيچ گونه مس��امحه اي در اي��ن زمينه نبايد 

صورت پذيرد. 
همتي نظارت و پيگيري فروش اموال مازاد و ش��ركت هاي غيربانكي 
بانك ها را از اولويت هاي كاري معاونت نظارت برش��مرده و درخواست 
كرد در اين زمينه از تمامي ابزارهاي نظارتي و ضمانت اجراهاي مقرر در 

چارچوب قانون استفاده شود. 
وي در ادامه تأكيد كرد: آمار و مشخصات و جزئيات مربوط به پرونده هاي 
تسهيلات با مبالغ كلان به صورت سيستمي مورد پايش مستمر بانك 

مركزي قرار گيرد. 
رئيس كل بان��ك مركزي بر ل��زوم اتخ��اذ تدابير لازم ب��راي كنترل 
تسهيلات دهي بانك هايي كه از كفايت سرمايه لازم برخوردار نيستند 
يا داراي اضافه برداش��ت از مناب��ع بانك مركزي هس��تند يا مطالبات 

غيرجاري بيش از حدود متعارف دارند، تأكيد كرد. 
بحث نظارت بر سقف سهامداري بانك ها، كنترل هزينه هاي تبليغاتي 
بانك ها، اس��تخراج ش��اخص هاي رتب��ه بندي بانك ه��ا و همچنين 
ضرورت بهره مندي معاونت نظارت از داده ه��ا و اطلاعات بانك ها به 
صورت سيستمي از ديگر مواردي بود كه مورد تأكيد رئيس كل بانك 

مركزي قرار گرفت. 
.........................................................................................................

شفاف سازي و مبارزه با فساد از مهم ترين 
اولويت هاي ايران خودرو در مديريت جديد

شفاف سازي و مبارزه با فساد يكي از مهم ترين محور هايي است كه 
در مديريت جديد اين گروه به آن توجه خاص و ويژه خواهيم داشت. 
مديرعامل جديد گروه صنعتي ايران خودرو در مراسم معارفه خود گفت: 
بنا داريم روش هاي نوين تأمين مال��ي را بكار گيريم، زيرا با روش هاي 

كنوني تأمين مالي شايد نتوانيم كار را به خوبي پيش ببريم. 
فرش��اد مقيمي افزود: اي��ن وعده را مي ده��م كه در آينده اي بس��يار 
نزديك، برنامه عملياتي و اجرايي براي رسيدن به اهداف و محور هاي 
برنامه ريزي شده را ارائه خواهم كرد البته اولويت اصلي در تصميم گيري 
را بر مشورت خواهم گذاش��ت و با همكاري همه، فعاليت ها را اجرايي 

خواهيم كرد. 
مقيمي گفت: اولويت نخس��ت در ايران خودرو را بايد به اركان توليد و 
توجه به رونق توليد قرار دهيم، زيرا اگر در گ��روه ايران خودرو، رونق 
توليد را معنا كنيم همه اهداف تحريمي دشمن را در اين حوزه خنثي 
خواهيم كرد، چه بس��ا كه از سال گذش��ته تا امروز نيز اين مجموعه با 

همكاران موجود رونق را محقق كرده است
مديرعامل جديد گروه صنعت��ي ايران خودرو افزود: م��ا هم بنا داريم 
س��رعت را در رونق توليد بيش��تر كنيم در اين باره به زودي جلسات 
هماهنگي را در مجموع��ه ايران خودرو برگ��زار و اولويت فعاليت ها را 

برنامه ريزي و پيگيري خواهيم كرد. 
مقيمي تأكيد كرد: احياي شركت س��اپكو با مأموريت هاي جديد كه 
تأمين قطعات در آن همراه با كيفيت بالا و قيمت كم انجام شود، دومين 
اولويت در مديريت جديد گروه صنعتي ايران خودرو اس��ت. در دوره 
جديد حتماً به منابع انساني و ظرفيت هاي داخلي گروه صنعتي ايران 

خودرو توجه ويژه خواهيم كرد. 
مديرعامل گروه صنعتي ايران خودرو گف��ت: توصيه من به مجموعه 
همكاران در اين خودروس��ازي اين اس��ت از ش��ايعات بي اساسي كه 
مي تواند موجب تفرقه شود پرهيز كنند، زيرا هموطنان ما نبايد بابت 

تأمين خودرو هيچ نگراني داشته باشند. 
    تأكيد بر افزايش كيفيت خودروهاي داخلي

همچنين رئيس هيئ��ت عامل ايدرو در مراس��م معارف��ه مديرعامل 
جديد اي��ران خودرو هم افزايي تم��ام خودروس��ازان داخلي و تعريف 
پلت فرم مشترك براي بهينه سازي كيفيت و توليد خودرو در كشور را 
خواستار شد. محمدباقر عالي افزود: سازمان توسعه اي ايدرو به عنوان 
هماهنگ كننده صنعت خودرو بسترسازي لازم براي هم افزايي توان 

خودروسازان داخلي و طراحي پلت فرم مشترك را انجام مي دهد. 
عال��ي همچنين تكميل ح��دود ۲۲ هزار خودروي داراي كس��ري 
قطعه و تزريق به بازار مصرف ظرف ۱۰ روز گذشته را نشان دهنده 
توانمندي و همت منابع انس��اني و سربازان جهاد اقتصادي در سال 
رونق توليد برشمرد و تأكيد كرد: سياس��تگذاري در دوره جديد با 
تمركز بيش��تر در جهت كاهش قيمت تمام شده و افزايش كيفيت 

محصولات خواهد بود. 
رئيس هيئت عامل ايدرو دين اصلي خودروسازان را انجام تعهدات به 
خريداران و ثبت نام كنندگان بر شمرد و خواستار برنامه ريزي با تكيه بر 
توان داخل براي رفع مشكلات ناشي از تحريم هاي ظالمانه در تحويل 

سفارش ها شد.
.........................................................................................................

 ۵ هزار تومان عوارض صادرات 
هر كيلوگرم مرغ 

وزارت صم�ت در نام�ه اي به گم�رك اي�ران، ع�وارض صادراتي 
گوش�ت مرغ را به ميزان هر كيلوگ�رم 50 هزار ري�ال اعلام كرد. 
به گزارش »مهر«، علي اكبر ش��اماني مديركل دفتر صادرات گمرك 
ايران پيرو نامه قائم مقام وزير صنعت در امور بازرگاني، در بخشنامه اي 
به كليه گمركات اجرايي موضوع »تعيين عوارض صادراتي گوشت مرغ 

به ميزان هر كيلوگرم 5۰ هزار ريال« را اعلام كرد. 
در نامه مدرس خياباني خطاب به رئيس كل گمرك ايران كه در تاريخ 
۲۸ مرداد ماه صادر ش��ده، آمده بود: صدور هر كيلوگرم مرغ مشمول 

پرداخت 5۰ هزار ريال عوارض صادراتي مي گردد.

انتقاد ذوب آهن اصفهان از كمبود سنگ آهن 
مديركل وزارت صمت: اگر ذوب آهن 
سنگ آهن ندارد، تقصير خودش است

در حالي ك�ه ذوب آه�ن اصفه�ان از خال�ي ب�ودن 45 درص�د 
ظرفي�ت تولي�دش ب�ه دلي�ل نب�ود س�نگ آهن و مواد اولي�ه 
انتق�اد مي كن�د؛ مدي�ر كل وزارت صم�ت معتقد اس�ت ك�ه اگر 
ذوب آه�ن س�نگ آهن ن�دارد، تقصير خودش اس�ت، زي�را اين 
كارخانه باي�د براي تأمي�ن مواداولي�ه اش برنامه ري�زي مي كرد. 
در يك س��ال اخير، ص��ادرات مواد فل��زي و معدني خ��ام بلاي جان 
صنايع پايين دستي فلزي و معدني شده است. در شرايطي كه صنايع 
پايين دس��تي اين صنايع براي توليد به مواد اوليه نياز دارند، متأسفانه 
صادركنندگان به دليل بالا بودن نرخ ارز مواد خام را صادر مي كنند يا 
با قيمت هاي جهاني در داخل كشور به فروش مي رسانند. درخصوص 
مشكلاتي كه صادرات س��نگ آهن براي كارخانجات داخلي به وجود 
آورده، معاون ش��ركت ذوب آهن اصفهان مي گوي��د: »ظرفيت خالي 
ذوب آهن حدود ۴5 درصد است و براي اس��تفاده از كل ظرفيت خود 
به حدود 6/5 ميليون تن سنگ آهن دانه بندي شده و مواد  آهن دار نياز 

داريم كه موجود نيست. 
به گزارش تسنيم، نعمت الله محسني مي افزايد: »اكنون به اندازه كافي 
سنگ آهن در داخل كشور وجود دارد، اما متأس��فانه صادراتي كه در 
حال حاضر انجام مي شود موجب شده است كه بخش زيادي از صنعت 
فولاد از جمله ذوب آهن اصفهان خالي بماند و نتوانيم آن بخش را فعال 
كنيم.« وي مي گوي��د: »ذوب آهن اصفهان بر اس��اس اصل ۴۴ قانون 
اساس��ي در س��ال ۱39۲ به عنوان آخرين واحد فولادي توسط دولت 
واگذار شده است و دولت بر اساس سياستگذاري اشتباهي كه انجام داد 

ابتدا زنجيره مواد اوليه و بالادستي فولاد را واگذار كرد.« 
معاون بازرگاني ذوب آهن اصفهان مي گويد: »چرا با اينكه سنگ آهن 
دانه بندي ك��ه خوراك ذوب آهن اصفهان اس��ت به اين ش��ركت داده 
نمي شود، ۱۱۰ هزار تن سنگ آهن دانه بندي حدود دو هفته پيش از 

كشور خارج شد؟«
   مديركل وزارت صمت؛  ذوب آهن خودش مقصر است 

مديركل دفتر بهره برداري معادن وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در واكنش به اظهارات معاون بازرگاني ذوب آهن اصفهان، درباره 
تعطيلي بخش��ي از كارخان��ه ذوب آهن اصفهان ب��ه دليل كمبود 
سنگ آهن به عنوان ماده اوليه مي گويد: »تأمين خوراك ذوب آهن، 
مقداري به خودش برمي گردد، يعني بايد براي تأمين خوراك خود 

برنامه ريزي مي كرد.« 
كاووس قاسمي مي افزايد: »وزارتخانه صمت، در پي شكل گيري زنجيره 
توليد در صنعت فولاد است. در حال حاضر ۸۸ ميليون تن سنگ آهن 
توليد مي كنيم. 3۱ واحد كنس��انتره داريم كه ۴۸ ميليون تن در سال 
97 كنس��انتره توليد كرده اند. ۱7 واحد گندله داريم با ۴۲ ميليون تن 
توليد، ۲۰ واحد توليد آهن اسفنجي داريم با ۲7 ميليون تن توليد، ۸۰ 
واحد توليد ش��مش داريم با ۲5 ميليون تن توليد و ۱۴۸ واحد توليد 

محصولات فولادي با ۲۲ ميليون تن توليد داريم.« 
وي با اشاره به اينكه اين زنجيره براي جلوگيري از خام فروشي شكل 
گرفته است، مي گويد: »در سال ۱39۱، ۲۴ ميليون تن صادرات سنگ 
آهن داش��تيم كه اين رقم در س��ال ۱397 به ۸/۸ ميليون تن رسيده 
است.« قاسمي مي افزايد: »تأمين خوراك ذوب آهن، مقداري به خودش 
برمي گردد، يعني بايد براي تأمين خوراك خود برنامه ريزي مي كرد. ۸7 
ميليون تن توليد سنگ آهن داريم كه ۸/۸ آن صادر مي شود و قرار است 

از اول مهر ۲5 درصد تعرفه اعمال مي شود.«

هادی  غلامحسینی
  گزارش   یک

اگرچه سياست افزايش توليد مسكن سياست 
صحيحي است، اما وقتي آمارها نشان مي دهد 
كه طي س�ال هاي 85 الي 95 حج�م خانه هاي 
خالي از مح�دوده 500هزار واحد در كش�ور به 
بي�ش از 2ميلي�ون و 500هزار واحد رس�يده، 
مش�خص اس�ت كه بخش�ي از توليد در حوزه 
مسكن به عرضه منتج نمي شود و دهها ميليارد 
دلار از سرمايه هاي ملي در بخش مسكن توسط 
اشخاص حقيقي و حقوقي دپو شده است كه در 
زمان دلار 3هزار توماني وزي�ر راه وقت ارزش 
خانه هاي خال�ي را 250ميلي�ارد دلار ارزيابي 
كرد، در اي�ن بين، ب�راي اينكه فاصل�ه زماني 
بين توليد تا عرضه و مصرف مسكن به حداقل 
برسد، لاجرم بايد از ابزار ماليات استفاده كرداما 
امروز دس�تگاه هاي دولتي بي علاقگي خود را 
براي اخذ ماليات از عايدي سرمايه و خانه هاي 
خال�ي پش�ت نب�ود اب�زار و آم�ار و اطلاعات 
پنه�ان مي كنن�د در صورتي كه مرك�ز آمار از 
س�ال 85 اس�ت كه تحت آمار نفوس و مسكن 
آمار خانه هاي خالي را اع�لام عمومي مي كند. 
به گزارش »جوان«، از يك طرف كش��ور ش��اهد 
ص��ادرات كالا و خدماتي اس��ت ك��ه نهاده هاي 
توليدش يارانه اي و سوبسيدي است و گاهي ارز آن 
هم به كشور باز نمي گردد و بنا به گفته اشخاصي 
همچون رئيس كل بانك مرك��زي عوايد چندين 
ميليارد دلاري اين نوع صادرات در خارج از كشور 
تبديل به ويلا و خانه مي شود، از طرف ديگر شاهد 
توليد مسكني در كشور هستيم كه به صف عرضه 
نمي پيوندد و سرمايه دپو مي شود، زيرا توليد كننده 
مي بيند منعي براي نگهداري و دپوي سرمايه در 
كش��ور وجود ندارد و از اين طريق مي تواند سود 
م��ورد انتظار خوي��ش را در آينده بيش��تر كند با 
چنين ش��رايطي در حقيقت از يك طرف سرمايه 
كشور خارج مي ش��ود و از طرف ديگر نيز سرمايه 
كش��ور تحت قالب خانه هاي خالي و دوم و س��وم 
دپ��و مي ش��ود، زيرا مالياتي و تضامين��ي براي به 
جريان انداختن س��رمايه در جهت توليدملي در 

كار نيست. 
   ريشه اين ناهماهنگي ها در كجاست

با وجودي كه ماهانه بيش از ۲۰ هزار ميليارد تومان 
از محل پول نفت، ماليات ها، اس��تقراض از بانك 

مركزي و بانك ها صرف هزينه جاري دس��تگاه ها 
مي شود و دستگاه ها علي القاعده بر اساس قوانين 
و سياست هاي بهينه بايد در جهت رفع مشكلات 
تلاش كنند متأس��فانه وقتي ام��وري چون اخذ 
ماليات و تشكيل س��امانه جامع مالياتي در گروه 
هماهنگي دس��تگاه هاي مختلف مي افتد ش��اهد 
اطاله انجام كار هس��تيم كه گويا اخ��ذ ماليات از 
عايدي سرمايه و مس��كن و خانه هاي خالي دچار 

چنين وضعيتي شده است. 
با وجودي كه از س��ال ۸5 اس��ت كه مركزآمار در 
سرشماري نفوس و مسكن، آمار خانه هاي خالي 
را به شكل دقيق ارائه داده اس��ت امروز در كمال 
تعجب وزير راه و شهرس��ازي اع��لام مي كند كه 
با ماليات بري عايدي مس��كن مخالف نيستم، اما 
زيرساخت آن را نداريم، اين اظهارات در حالي بيان 
مي شود كه به اعتقاد كارشناسان و اساتيد دانشگاه 
مشكل افزايش قيمت ها در بسياري از بازارها ديگر 
با مباحثي چون عرضه و تقاضا قابل حل نيست، زيرا 
در اثر توزيع و بازتوزيع ناعادلانه ثروت امروز اقتصاد 
ايران با انباشت و دپوي ثروت و فقر در بين برخي 
از طبقات اجتماعي روبه رو شده است و راهي جز 
فعال س��ازي حوزه ماليات هم براي تعادل بخشي 
در بازارها و هم براي مهار س��فته بازي هاي ثروت 
و چالش هاي ناش��ي از فقر و از همه مهم تر تأمين 

مالي كل بودجه عمومي از محل درآمدهاي مالياتي 
نداريم. 

  بيش از نيمي از خانه ه�اي مازاد لوكس و 
بزرگ است

در اين ميان در شرايطي كه تنها حجم خانه هاي 
خالي در اي��ران بيش از ۲ميلي��ون و 5۰۰ هزار 
واحد مسكوني است و ارزش اين خانه ها در زمان 
دلار 3تا ۴هزار توماني از س��وي وزير وقت راه و 
شهرسازي در حدود ۲5۰ ميليارد دلار ارزيابي 
ش��ده بود، وزي��ر راه و شهرس��ازي در خصوص 
وجود مسكن مازاد در كشور مي گويد: وقتي شما 
منابعي در اختيار داريد حق انتخاب داريد كه وارد 
چه كسب و كاري شويد و كسب و كاري كه امروز 
ما وارث آن شده ايم به خاطر ارزش افزوده آن در 
سال هاي گذش��ته بوده و گرايش غالب، ساخت 
خانه هاي بزرگ و لوكس بوده و بيش از نيمي از 
۲ ميليون خانه مازاد از اين جنس هستند،  اما بايد 
سياست هاي ما به گونه اي باشد كه اولاً ساخت 
و ساز دست اهل فن باشد و ثانياً اين سياست ها 

موجب تورم زايي نشود. 
با توجه به سخنان وزير و راه و شهر سازي مشخص 
مي ش��ود كه برخي از ثروتمندان با س��رمايه هاي 
خود يا خانه ه��اي بزرگ و لوكس ب��راي خود در 
كشور مي سازند يا اينكه ويلاها و خانه هاي بزرگ 

و لوكس را در خارج از كش��ور خريداري مي كنند 
و در هر ش��رايط به نظر مي رسد به سياستگذاري 
نيازمنديم كه سرمايه ها در جهتي هدايت شود كه 
خير عمومي از آن تحصيل شود، نه اينكه سرمايه 
يا خارج شود يا اينكه در داخل در قالب خانه هاي 

خالي لوكس دپو شود. 
از س��وي ديگ��ر وزي��ر راه و شهرس��ازي درباره 
ماليات بر خانه هاي خالي و عايدي س��رمايه نيز 
معتقد است: وزارت راه معتقد است جرياني اين 
سياست را فقط در حوزه مسكن دنبال مي كند 
كه در صورت تصويب، سرمايه ها از بازار مسكن 
خارج مي ش��وند و ما مخالف قان��ون عايدي بر 
سرمايه نيستيم اما ابزار آن را نداريم؛ چراكه آمار 
و اطلاع��ات آن نزد دس��تگاه هاي مختلف نظير 
سازمان ثبت املاك، ش��هرداري ها و مركز آمار 
ايران است بنابراين ما با تش��كيل سامانه جامع 
املاك و اسكان به دنبال آن بوديم كه ديتابيس 
دستگاه هاي مختلف به اين سامانه متصل شود و 
معاملات انجام شده در ثبت اس��ناد و انشعابات 
وزارت نيرو و نفت نيز در اين س��امانه به صورت 
متمركز قابل شناس��ايي باشد و با ظرفيت ايجاد 
شده توسط وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات 
ديتاماينينگ مناسبي تهيه شده كه اميدواريم تا 

آخر سال كار آن به سرانجام برسد. 
   عرضه و تقاضا به همراه ماليات

در پايان به نظر مي رسد اقتصاد ايران بيش از هر 
زمان ديگري به شناسايي آنچه در اقتصاد وجود 
دارد و مي گذرد نياز دارد تا با شناس��ايي تمامي 
دارايي ها و درآمدها خود را براي جدايي از نفت 
و اخذ ماليات از داراي��ي و مجموع درآمد تمامي 
اشخاص حقيقي و حقوقي آماده كند كه بي شك 
اين آرزو تحققش در همكاري تمامي دستگاه هاي 
براي را ه ان��دازي نظام يكپارچه مالياتي و س��انه 
اطلاعات اقتصادي اش��خاص حقيقي و حقوقي 
اس��ت، در غير اين ص��ورت دادگاه هاي مفاس��د 
اقتصادي بايد همچنان ادامه يابد، زيرا س��رمايه 
دس��ت اش��خاص معدودي دپو شده است و به 
دليل ضعف ساختار و سياس��ت هاي اقتصادي 
اين س��رمايه در حوزه هاي دلالي و س��فته بازي 
و نامش��روع و غير قانوني فعاليت مي كند و عملًا 

فساد آفرين مي شود.

روند صعودي خانه هاي خالي در ايران 

مسكن كه عرضه نشود توليدش چه فايده اي دارد

سخنگوي ستاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز:

شفاف سازی حساب هاي بانكي حقيقی و حقوقی

آگهى مفقودي 
ــل و  ــند نق ــوخت و س ــبز، کارت س ــرگ س ــت، ب ــند مالکی س
ــگ  ــه رن ــرول دو در) ب ــودروي پات ــدارك خ ــه م ــال (کلی انتق
مشــکی مــدل 1381 بــه شــماره انتظامــی ایــران 93-447 ب 58 
و شــماره موتــورz24060765z و شــماره شاســی 127442مفقــود 

ــد.               ــاقط می باش ــار س ــه اعتب ــده و از درج گردی

آگهى مفقودي 
ــا  ــانبر پوی ــرکت آس ــاژ ش ــی و مونت ــه طراح پروان
ــماره  ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــتر ب ــو گس پرت
105/26195 مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار 

می باشــد.               ســاقط 

وزي�ر اقتص�اد در م�ورد واگ�ذاري ابه�ام دار 
ش�ركت هواپيمايي ايران ايرتور و دشت مغان 
و دس�تگيري پوري حس�يني، رئيس سازمان 
خصوصي س�ازي گفت: من به عنوان يك مقام 
مسئول اين واگذاري ها را درست ارزيابي مي كنم. 
فرهاد دژپس��ند در پاس��خ به »تس��نيم«، با اين 
مضمون كه س��خنگوي دولت اتهام��ات رئيس 
سازمان خصوصي س��ازي را به شركت هاي ايران 
اير تور و واگذاري دش��ت مغان محدود دانسته و 
ش��ما در مكاتبه اي با معاون اول رئيس جمهور از 
اين واگذاري دفاع كرده ايد، گف��ت: برنامه دولت 
درب��اره واگذاري هاي بزرگ تغيي��ر نخواهد كرد 
و برنامه هاي خود را در اين ح��وزه به طور جدي 
پيگيري مي كنيم. ضمن اينكه مي دانيم اينگونه 
رفتارها روي انگيزه ديگران اثر مي گذارد؛ چراكه 
باعث تضعيف اراده ديگران خواهد شد، اما ما اين 
راه را ادامه خواهيم داد. بنابراين اصل واگذاري ها 
ادامه پيدا مي كند. وزير اقتصاد گفت: من خوب يا 
بد بودن واگذاري ها را از جنبه رعايت مقررات نگاه 
مي كنم. اينكه آيا در تعيين قيمت يا تعيين برنده 
مقررات رعايت شده است يا نه اگر قوانين رعايت 
شده باشد، اما نتيجه مطلوب نباشد، نمي توانيم به 

واگذاري ها ايراد بگيريم. 
دژپسند، با اش��اره به برخي حواشي درباره قيمت 
پايين در واگذاري ها گفت: بسياري براي تسهيل 
خصوصي سازي نمونه هايي از واگذاري ها در آلمان 
شرقي را مثال مي زنند كه يك كارخانه را به قيمت 
يك مارك فروختن��د، با اين اس��تدلال كه براي 

افزايش كارايي، واگذاري ضروري است. 
وي افزود، در واگذاري ها آيين نامه تعيين قيمت 
پايه و مزايده رعايت شده است و من به عنوان يك 
مقام مس��ئول اين واگذاري ها را درس��ت ارزيابي 

مي كنم. ممكن است خريدار يا قيمت تعيين شده 
باب ميل كسي نباشد، اما همين كه مقررات رعايت 
شده باشد، كفايت مي كند. دژپسند درباره واگذاري 
ايران ايرتور گفت: پس از برگزاري مزايده در مرحله 
اول اين ش��ركت واگذار ش��د، اما خريدار نسبت 
به پرداخت حق��وق دولت ناتوان بود و براس��اس 
قرارداد، سازمان خصوصي سازي وكالت داشت تا 
موضوع معامله را دوباره به فروش بگذارد. بنابراين 
اين واگذاري دوباره به مزايده گذاشته شد و بعد با 

تعيين قيمت دوباره فروخته شد. 
وزير اقتصاد درباره واگذاري هاي معروف به »دشت 
مغان« نيز تأكيد ك��رد، اين كارخانه ب��ه مزايده 
گذاشته شد و س��ه نفر قيمت دادند، اما »اهليت« 
خريدار اول بنا به مش��كلاتي رد و رس��ماً توسط 
نهادهاي مس��ئول ابطال ش��د و به خريدار دوم با 
قيمتي كه خريدار اول خريده بود،  واگذار شد. در 
حال حاضر از آن منطقه نيز طوماري وجود دارد كه 

اهالي آنجا از اين تغييرات تشكر كرده اند. 
گفتني اس��ت، نص��ر الله پژمان ف��ر در خصوص 
واگذاري اي��ران اير تور در مكاتب��ه اي با رئيس قوه 
قضائيه گفته بود، »قيمت گذاري اوليه ايران ايرتور 
در س��ال ۱3۸9 بر مبناي اسناد غيرواقعي صورت 
پذيرفته بدين معنا كه چطور ش��ركت هواپيمايي 
معتبري كه فقط ارزش مجوزهاي قانوني آن حدود 
5۰۰ ميليارد تومان و ارزش تجهيزات و امكاناتش 
نيز ح��دود 5۰۰ ميلي��ارد تومان )جمع��ا ۱۰۰۰ 
ميليارد تومان مي باش��د( به قيم��ت 3۴ ميليارد 
تومان ارزش گذاري شده اس��ت؟ ب��ه فرض محال 
اينكه قيمت گذاري شركت صحيح بوده است، چرا 
س��ازمان خصوصي س��ازي در زمان واگذاري دوم 
)سال ۱39۴( ايران ايرتور را مجدد ارزشيابي نكرده 

و به همان قيمت قبلي آن را واگذار نموده است.«

توجيه وزير از عملكرد يك متهم اقتصادي
دژپسند: در تأييد واگذاري دشت مغان طومار جمع شد

  اقتصادکلان
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